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Interview met Lendersprijswinnaar 
2022 Ronald de Boer

Raymond Creemers

Voor al zijn verdiensten kreeg Ronald de Boer in november 2022 de Lendersprijs uitgereikt, bestaande uit een bronzen 
boomkikkerbeeldje en een oorkonde. De winnaar van de Lendersprijs is geïnterviewd in het veld, op een mooie plek waar 
vijf reptielsoorten in één gebied kunnen worden aangetroffen. Hij wilde dolgraag weer eens adders zien. Op stap met 
Ronald op de Zuid-Veluwe. 

Voor het onwaarschijnlijke geval dat mensen je niet kennen: wie is 
Ronald de Boer en hoe lang ben je al actief binnen RAVON?
Ik ben oorspronkelijk opgeleid als boekhouder, maar ik belandde al 
snel in de ICT in de gezondheidszorg. Negen jaar geleden ben ik op 
mijn 61e met pensioen gegaan. Getrouwd met Margot, we hebben 
twee zoons, twee schoondochters en twee kleinkinderen. Vroeger 
nam ik de zoons veel mee het veld in en tegenwoordig ook mijn 
kleinkinderen. Ben eigenlijk altijd wel een actief mannetje geweest 
met sporten; basketbal en buiten zijn. Ook ben ik bezig geweest met 
het houden van en kweken van eierleggende tandkarpertjes. Ik ben 
geboren en opgegroeid in Oosterbeek en had als kleine jongen al veel 
belangstelling voor hazelwormen en ringslangen. De liefde voor de 
natuur heb ik meegekregen van mijn vader, die mij als kleine jongen 
al meenam om ‘waterluis’ te scheppen voor de tropische 
vissenkweek. 

Als trouwe bezoeker van de RAVON-dag twee vragen: 1) heb je wel 
eens onze landelijke dag gemist? 2) zag je iets aankomen op die dag 
afgelopen november 2022? 
Er zijn maar weinig dagen die ik gemist heb. Ik was ook al van de partij 
op de vroegere WARN-dagen (de voorloper van de RAVON-dag). Heb 
alleen verstek moeten laten gaan toen mijn vader in het Radboud lag 
en eenmaal toen ik het aan mijn rikketik had. 

Ja, zag ik iets aankomen? Voor heel veel mensen in de zaal geldt 
natuurlijk dat ze hem graag een keer zouden krijgen. In de weken voor 
de RAVON-dag werd, achteraf gezien, wel opvallend vaak gevraagd of 
ik ook ging. Mijn zoon Vincent zat in het complot. Hij appte me al 
weken van tevoren of ik dit jaar weer zou gaan. Dat wilde hij graag 

Tijdens de RAVON-dag op 12 november 2022 te Nijmegen, ontving 
Ronald de Boer de Lendersprijs. Zijn zoon Vincent mocht hem 
uitreiken in bijzijn van Ronalds kleinkinderen en RAVON-directeur 
Karin Akkers. (Foto: RAVON)

Beeldje en oorkonde hebben een ereplek in huis. (Foto: Ronald de 
Boer)

weten omdat twee weken later de SOVON-dag werd georganiseerd? Ik 
vond het destijds wel een vreemd appje (wat heeft die vogelclub er nou 
mee te maken) maar zocht er niet echt iets speciaals achter. Toen Karin 
Akkers bij de uitreiking van de Lendersprijs een eindje op weg was met 
haar verhaal, steeg de spanning wel…

Juryrapport
Als vooraanstaand lid van RAVON Gelderland staat en stond 
Ronald vooraan als het gaat om de actieve bescherming van 
amfibieën, vissen en reptielen! Hij is al decennia zeer actief binnen 
het Meetprogramma Reptielen als Regiocoördinator. Hij brengt in 
zijn wijde omgeving de voorjaarstrek van amfibieën in kaart en ook 
vissen hebben zijn aandacht. Voor reptielen is hij betrokken bij het 
optimaal beheer van wegbermen. Daarbij legt hij een groot 
uithoudingsvermogen aan de dag; als hij zijn tanden ergens inzet 
laat hij niet gauw meer los.
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De prijs werd uitgereikt door je zoon Vincent en je beide 
kleinkinderen: wat betekende dat voor jou? 
Mijn kleinkinderen Lars en Ilse liepen al enige tijd door de 
wandelgangen, waarbij ze aangaven dat ze op een supergeheime 
missie waren en vooral Ronald de Boer moesten zien te ontwijken. Was 
ook een geweldig moment toen Vincent met de kleinkinderen de trap 
afkwam en dat ook mijn vrouw en schoondochter zich stil boven aan 
de trap hadden genesteld. Toch een moment waar ik met ontroering 
aan terugdenk. Thuis hebben we een speciaal tafeltje voor de oorkonde 
en het bronzen boomkikkerbeeldje ingericht.

Je hebt een lange staat van dienst als regio-coördinator/
supervrijwilliger binnen RAVON Gelderland: heb je ook een favoriet 
dier waar je het liefst mee bezig bent of een favoriet jaargetijde?
Nou supervrijwilliger, ik probeer mijn enthousiasme voor onze beestjes 
op anderen over te brengen en de waarnemingen die ik doe goed door 
te geven. Ik zit al vanaf het begin in het Meetnet Reptielen waar ik ben 
‘opgeleid’ door een altijd enthousiaste Annie Zuiderwijk. Bij de start van 
de Herpetologische Studiegroep Gelderland (HSG) vond Tonnie 
Woeltjes het wel een goed idee om mij daarbij te betrekken.
Ik vind de rugstreeppad een heel leuk beestje. Ze kunnen zich ineens 
ergens laten horen en de manier waarop ze zich voortbewegen is echt 
heel grappig. Ik kan ’s avonds op vakantie in de duinen ontspannen 
een uurtje op een pad naar jagende padjes kijken. Ook erg leuk als het 
jonge spul op de oever aan het jagen is.
Ook de gladde slang blijft mij boeien met zijn ‘verborgen’ levenswijze. 
Ik heb op de Veluwezoom een paar vrouwtjes die ik al zes jaar op 
dezelfde plek tegenkom. Altijd weer spannend! Je weet dat ze 
aanwezig zijn, maar vaak kijk je er toch overheen.

Je woont in Arnhem-Zuid. In de regio tussen Arnhem-Nijmegen 
wordt volop gebouwd. Hoe heb jij het gebied zien veranderen?
Vanuit de HSG (Herpetologische Studiegroep Gelderland) zijn we al 
sinds eind jaren tachtig bezig geweest met de populatie 

rugstreeppadden in mijn wijk. Daarvoor werden een tweetal poelen 
aangelegd, die een paar jaar goed functioneerden. Maar inmiddels 
allang weer verdwenen zijn, om plaats te maken voor het 
doortrekken van de N837 naar de A50 en waarschijnlijk óók om het 
zicht op station Arnhem-Zuid te verfraaien. Helaas wordt steeds 
geknabbeld aan de natuur in Arnhem-Zuid. Steeds zie ik weer 
groenstroken verdwijnen. Ook het groenonderhoud lijkt nergens 
op, maar als je dat probeert bij te sturen, wordt je van het kastje naar 
de muur gestuurd. Of men heeft langdurige contracten, of een 
‘derde partij’ doet het, of men houdt toch rekening met het 
broedseizoen?!

Heb je nog goede tips voor RAVON of voor andere vrijwilligers?
Het zou fijn zijn als RAVON met de andere flora- en fauna-organisaties 
zich meer in gaat zetten voor een beter beheer van bermen, stadsgroen 
en zeker het onderhoud van watergangen. Helaas blijkt dat je als 
eenvoudige beestjeszoeker weinig poten aan de grond krijgt om tot 
een beter beheer te komen. En voor de andere vrijwilligers; blijf vooral 
genieten van de mooie beestjes die we toch nog tegen kunnen komen. 
En kijk daarbij vooral ook goed uit in het veld, een ongelukje zit 
immers in een klein hoekje… 

Summary
Interview with Ronald de Boer, winner of the Lenders Award 2022
Ronald de Boer won the Lenders Award at the annual RAVON meeting 
on November 12th 2022. He received the Lenders Award (a bronze 
sculpture of a tree frog and a charter) as a mark of appreciation for his 
work. Ronald has been an active conservationist for over 35 years. He is 
interested in reptiles, amphibians and fish research in the largest Dutch 
nature reserve (Veluwe) and the floodplains along the Rhine. 
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